
Kort verslag besloten werkbijeenkomst over DNI – 29 juni 2020

Aanwezig:
- namens de raad: Mart Smits en Ezra Leeger (CDA), Frans van de Ven en Bas van der Heijden 

(Lokaal), Jan Raaimakers en Jan Prinsen (SP), Annemieke Boellaard en Luuk Verstegen (D66), 
Jack van der Dussen en Arianne van der Gein (VVD), Ellen Neelen en Jesse Jansen (Progressief 
Bernheze) en Marko Konings en Ad Donkers (Politieke Partij Blanco).

- namens het college: Marieke Moorman (voorzitter), Rein van Moorselaar, Rien Wijdeven en Peggy 
Hurkmans.

- ambtenaren: Karin van Hal en José van Gogh.
- namens de griffie: Leandra Kilian en Jolanda Braam 

3. Formuleren uitgangspunten over de volgende thema's:

3a. Algemeen uitgangspunt
Wat moet DNI zijn?

uit de verklaring van de werkgroep; Een multifunctionele accommodatie / gemeenschapshuis, 'de 
huiskamer van Heesch', waar inwoners en verenigingen uit Bernheze terecht kunnen voor een breed 
aanbod van activiteiten (kruisbestuiving), met een laagdrempelige toegankelijkheid voor gebruikers.
In het collegevoorstel (19 mei 2020) wordt het als volgt geformuleerd: De Pas,  De Eijnderic  en de 
Bibliotheek  binnen  een nieuwe  multifunctionele  accommodatie  de inwoners  van Heesch  een 
inclusief,  passend  en boeiend  geheel aan  sociaal,  cultureel  en educatieve  diensten  kan worden 
geboden  vanuit een financieel gezonde  en toekomstbestendige 
organisatie.  Een  modern  gemeenschapshuis,  de huiskamer  van Heesch,  waar plaats  is voor jong 
en oud  en allerlei  verenigingen  om te ontmoeten,  creatief  te uiten,  te ontwikkelen  of te zorgen 
voor  elkaar.

Vragen:
1. Kunt u zich vinden in dit algemene uitgangspunt? Waarom wel of waarom niet?
2. Kunnen we het algemene uitgangspunt concreter formuleren? Want, wat bedoelen we 

hiermee? Waar moet zo'n accommodatie aan voldoen?

Reacties:

Fractie Opmerkingen

D66 1 en 2. Akkoord
Laagdrempelig gebruik voor verenigingen, plaats voor ontmoeten en niet te duur. 

Lokaal 1 en 2. Akkoord
Ondersteunt mening D66. Zo multifunctioneel mogelijk. Niet tegen elke prijs. 

Progr. B. 1 en 2. Akkoord
Gastvrij, multifunctioneel en laagdrempelig. Kruisbestuiving belangrijk (in open ruimte) 
– maak gebouw dat hiervoor nodig is. Consequenties voor indeling gebouw en dus ook 
de  kosten

Blanco 1 en 2. Akkoord
Ondersteunt mening D66. Nadruk op huiskamer alleen voor Heesch, en openstaan 
voor gebruikers andere kernen (Dance Team Nistelrode e.d.) maar focus op Heesch. 
Breed aanbod activiteiten door DNI maar ook door verenigingen zelf. 
Zoveel mogelijk inzet vrijwilligers – leden van verenigingen zelf.  

SP 1 en 2. Akkoord



Eens met stellingen maar kan dit niet los zien van de rest van de agendapunten dus 
onder voorbehoud. Vraagt zich af of Eijnderic onderdeel moet uitmaken van de DNI.

VVD 1 en 2. Akkoord
Met meeste voorgangers eens. Kruisbestuiving levert meer op
Vraagtekens bij multifunctioneel als vereniging standaard eigen ruimte hebben. 

CDA 1 en 2. Akkoord
Huiskamer van Heesch, laagdrempelig, multifunctioneel maar niet tegen elke prijs. 
Businessplan moet realistisch zijn, niet te ambitieus.

- Slotconclusie voorzitter (VZ): Iedereen akkoord met uitgangspunt. Met kanttekening: huiskamer 
voor Heesch, Haal- en brengeffect – kruisbestuiving en multifunctioneel. Maar let op aantal fte 
en de financiën

3b. Samenvoeging van De Pas, Eijnderic en bibliotheek
De oorspronkelijke afspraak/intentie is om door middel van een fusie van De Pas en De Eijnderic te 
komen tot één DNI; de bibliotheek doet mee via intensieve samenwerking.
Analyse college: wordt aan voldaan. Stichting De Pas en Stichting De Eijnderic zullen na goedkeuring 
van de businesscase fuseren tot één nieuwe stichting. Inmiddels is een nieuwe voorzitter aangesteld 
voor het combibestuur, zodat ook het bestuur van beide organisaties zonder problemen kan fuseren. 
Er blijft wel een dochterstichting voor de educatieve activiteiten van De Eijnderic bestaan. DNI wil 
vanuit het huidige bestuur-directiemodel toegroeien naar een raad van toezicht-model.

Vragen:
1. Kunt u zich vinden in het voorgestelde besturingsmodel? Waarom wel/niet?
2. Zijn er wat u betreft nog randvoorwaarden te benoemen waaraan de nieuwe stichting moet 

voldoen? Zo ja. Welke?

Reacties:

Fractie Opmerkingen

D66 We gaan er niet over. Weer vertrouwen krijgen. 

Lokaal Geen raad van toezicht. Jammer dat er dochterstichting Eijnderic blijft, je houdt 
daarmee iets in stand. 

Progr. B. Kunnen wij ons niet mee bemoeien.

Blanco Raad van toezicht niet te zwaar optuigen, de Eijnderic integreren.
Eventueel bibliotheek op huidige locatie houden.  

SP We gaan er eigenlijk niet over. Discussie is gevolg van geen vertrouwen. De Eijnderic 
integreren. 

VVD We gaan er niet over maar maakt zich wel zorgen. 

CDA We gaan er niet over maar solide bestuursmodel helpt wel v.w.b. vertrouwen. 
Dochterstichting is vreemd. 

- RvM: DNI is zelf gekomen met voorstel. Dochterstichting is constructie voor behoud subsidie de 
Eijnderic. 

- Slotconclusie VZ: Wel als de samenvoeging een maatschappelijke meerwaarde heeft en 
financieel voordeel oplevert. 

- Tweede conclusie: We gaan niet over bestuursmodel maar vinden fusie is fusie.



3c. Theaterfunctie: professioneel theater of lokale podiumfunctie
In het rapport ‘Een lokale podiumfunctie of professionele theaterfunctie binnen DNI Heesch (dec. 
2019) wordt het volgenden gesteld: Op basis van het cultuurbeleid en de omvang van de gemeente 
Bernheze en Heesch, sluit een lokale podiumfunctie het beste aan. De lokale podiumfunctie is een 
belangrijk instrument voor DNI om de gestelde doelen en ambities te bereiken. Passend hierbij is een 
intieme zaal met een zaalcapaciteit van 200 à 250 stoelen. Vanuit deze functie kan DNI in co-creatie 
samenwerken met een breed scala aan professionele en vrijwilligersorganisaties. De professionele 
theaterfunctie kan gezien worden als een aanvulling op de lokale podiumfunctie. Hierdoor wordt het 
aanbod versterkt en de functie van DNI op het gebied van zelfontplooiing, creativiteit en ontmoeten 
verbreedt.

Analyse college:
- Uitgangspunt is een podiumfunctie; professionele theaterfunctie kan de podiumfunctie versterken
- Indien een professionele theaterfunctie, dan niet in eigen beheer van de DNI

Vragen:
1. Welke functie past volgens u het beste bij de 'huiskamer van Heesch'?

a. enkel een lokale podiumfunctie (lokale en regionale muziekgezelschappen, koren, 
toneelverenigingen, dans, filmhuis etc.)

b. een podiumfunctie in combinatie met professioneel theater

Reacties:

Fractie Opmerkingen

D66 Kan beide, is een afweging. Professionele functie kost niet zoveel meer dan lokale 
podiumfunctie. Zaal niet aanpassen. 

Lokaal Lokale podiumfunctie.

Progr. B. In principe lokale podiumfunctie en eventueel met samenwerking Lievekamp prof. 
optredens. Niet teveel aan zaal sleutelen. 

Blanco Professionele programmering is te duur. Hier niet te veel in investeren. Kleinschalig 
inhuren (voorbeeld Nesterlé). Zaal laten zoals het is.

SP Theaterzaal in huidige vorm laten, niet te veel verbouwen want soms wel meer publiek 
dan 250 stoelen. Eventueel programmering via Lievekamp/Markant. 

VVD Podiumfunctie voldoende. De zaal laten zoals het nu is. 

CDA Zaal laten zoals het is. Alleen podiumfunctie. 

- Slotconclusie VZ: Niet te veel de zaal verbouwen, pimpen is genoeg. Lokale podiumfunctie, 
zoals Nesterlé is prima.  

3d. Horeca: commerciële horeca of paracommerciële invulling
Het adviesrapport van Dorstlessers/BHBM concludeert het volgende:
We adviseren om DNI zelf de horeca te laten exploiteren. Dat betekent de geboden service en 
dienstverlening in eigen beheer. De incourante horeca uren worden vervangen door dienstverlening in 
de vorm van specifieke horeca arrangementen waarbij de reguliere horeca gesloten is. 
Noodzakelijk  is investeren in de inrichting van de horecalokaliteit en investeren in het personeel. 
Horeca uitbesteden of louter paracommercieel is niet wenselijk.

Het gekozen model van aansturing van de horeca door DNI met daarbij een paracommercieel deel en 
een commercieel deel, verbonden met elkaar en met eenzelfde doelstelling, een opfrisbeurt van het 
interieur en een aanpassing aan de keuken, barpunten en logistiek is prima te realiseren en komt het 



beste tegemoet aan de opdracht van DNI. De organisatiestructuur, personele invulling en beschikbare 
formatie bepaald sterk het eindresultaat.

Vragen:
1. Onderschrijft u deze conclusie?
2. In geval van een combinatie: hoe ziet de balans tussen paracommerciële en commerciële 

horeca eruit?

Reacties:

Fractie Opmerkingen

D66 Commerciële horeca. 

Lokaal Mix para- en commercieel. Ruimte geven aan lokale horeca ondernemers. Wat is 
juridisch mogelijk

Progr. B. Combinatie van para- en commercieel. Kan dit en dan in eigen handen houden? 

Blanco Zoek balans tussen paracommercieel en commercieel en vindt overeenstemming met 
horeca Heesch. Het commerciële moet geen grote verbouwing aan keuken 
teweegbrengen. Als grote groepen komen eten dan lokale horeca inschakelen. 
Alleen commercieel is niet haalbaar, dan zijn openingstijden beperkt. 

SP Geen mening. Horeca Nederland moet dit beslissen. 

VVD Alleen commerciële horeca. Concurreren met lokale horeca mag gerust. Apart in 
contract opnemen speciale tarieven verenigingen zoals KBO.

CDA Commerciële horeca. Subsidie geven is niet eerlijk t.o.v. concurrent. Hetzelfde als 
Nesterlé. 

- RvM: Gesprek Horeca NL gevoerd. Combinatie is op het randje. Uitzoeken: de plussen en 
minnen van beide varianten en toetsen met Wet en Warenwet. DNI moet met lokale 
horecaondernemers praten.

- Slotconclusie VZ: Kijk wat binnen de wet- en regelgeving mogelijk is met combinatiefunctie. 
Aankoop pand kan een rol spelen in afweging horecavariant.

3e Loketfunctie
In de notitie ter opiniërende bespreking van september 2018 wordt onder andere de volgende 
randvoorwaarde gesteld: We werken toe naar één loket voor het sociaal domein. De gemeente wil 
‘ontschot’ werken, dit komt terug in de startnotitie sociaal domein. De mogelijkheden van DNI kunnen 
hierin worden meegenomen.

Het college stelt inmiddels dat de één loket gedachte in DNI achterhaald is en op het gemeentehuis 
ingevuld gaat worden.

Vragen:
1. Vindt u dat er een loketfunctie moet zijn? waarom niet / wel?
2. Welk beeld heeft u bij de loketfunctie. Waar moet het aan voldoen?
3. Kunnen wij ons vinden in het standpunt van het college dat het loket ingevuld gaat worden op 

het gemeentehuis?

Reacties:

Fractie Opmerkingen

D66 Akkoord



Lokaal Akkoord

Progr. B. Niet akkoord. Wat is de functie van het loket? In DNI laagdrempeliger voor inwoners. 

Blanco Akkoord. Duidelijk maken wat hier en wat in DNI komt. Is het nog behapbaar dan voor 
DNI?

SP Akkoord

VVD Akkoord

CDA Akkoord

- Conclusie VZ: met uitzondering van PB allen eens met standpunt college. Verder opdracht aan 
college om beter de loketfuncties in kaart te brengen.

3f. Businessplan met sluitende exploitatie.
Er liggen inmiddels verschillende scenario’s op tafel, met verschillende investeringsbedragen.
Het businessplan van DNI gaat voor de komende 4 jaar uit van subsidiebijdrage van de gemeente.

Vragen:
1. Is er wat u betreft sprake van een maximum investeringsbedrag? Zo ja, wat is dat maximum 

dan?
2. Als blijkt dat het investeringsbedrag niet voldoende is om alle functionaliteiten vorm te 

geven, kunnen we er dan toch voor zorgen dat het doel van de DNI wordt behaald? Welke 
concessies willen we dan doen?

3. Mag de exploitatie afhankelijk zijn van structurele subsidie? Waarom wel / niet.
4. Is het bespreekbaar om de opbrengsten van de panden van de Eijnderic en de eventueel de 

bibliotheek op enige manier mee te nemen in het totale kostenverhaal?

Reacties:

Fractie Opmerkingen

D66 1/2. Lastig om bedrag te noemen. Tussen 2,5 en 3,8 mln (geen scenario 1)
3. Eijnderic wel subsidie, de Pas niet tenzij het te duur zou worden voor gebruikers, 
dan weer enig manier van subsidie geven bedenken.
4. Nee, opbrengst niet meenemen  

Lokaal 1. Geen scenario 1 en 2. Neigen naar 4 omdat wat voorligt niet haalbaar is.
2. Max 2,5 mln minus kosten aankoop pand (max 1,5 mln) – reële huur laten betalen
3. Overgangssituatie met afbouw subsidie en 2 a 3 jaar
4. Nee, opbrengst niet meenemen

Progr. B. 1/2. Kan geen max bedrag noemen, het gebouw moet voldoen aan de 
functie/uitgangspunten
3. Fractie roept anderen op dat zij niet te hard moeten zijn. Je mag investeren in een 
goede huiskamer voor Heesch en dat kan ook een structurele subsidie waard zijn. 
4. De Eijnderic en de bieb brengen iets in dus ja, wel de voordelen verkoop panden 
meenemen. 

Blanco 1/2. Idem mening Progressief Bernheze, geen bedrag noemen. Hang ervan af of het 
zo exploitabel is. Minder betaalde krachten, daarmee gaat het investeringsbedrag mee 
omlaag.
3. Overgangssituatie voor subsidie. Eijnderic wel subsidie. 
4. Opbrengst panden inbrengen. 

SP 1/2. Geen bedrag noemen. Is lastig. Functionaliteit en goed businessplan is belangrijk 
en graadmeter. 



3. Afhankelijk van voorafgaand punt eventueel subsidie. 
4. Pand bibliotheek is niet van de gemeente. 

VVD 1. Scenario 3: 2,5 mln. Een gefaseerde aanpak/businessplan 
3. DNI op bepaald moment zelfdragend
4. Zou kunnen. 

CDA 1/2. 2,5 mln maar mag ook wat afwijken
3. Geen structurele subsidie eventueel aanloopsubsidie. Wel subsidie aan Eijnderic. 
4. Nee, niet als plus erop.

- Conclusie VZ: veel onderling verschil in standpunten. Is politieke discussie.

Opdracht aan het college
- Werk met aangereikte bouwstenen scenario 2 (lichte toets) en 3 uit. 
- Als DNI niet mee wil werken toch doorgaan met opdracht. 

Afspraken met de raad
- Een goed openbaar debat over de scenario’s en toekomst in oktober.
- Oproep VZ: bekijk in oktober met een nieuwe blik naar de informatie/het voorstel.
- Geen afspraken over communicatie met inwoners en de pers. Fracties mogen zelf beoordelen 

of zij al met hun standpunten naar buiten treden.


